

MINUTES OF PROCEEDINGS

Thursday, February 8, 1973.

(3)

[Text]

The Special Committee on Trends in Food Prices met this day at 11:05 o'clock a.m., the Chairman, Mr. Cullen, presiding.

Members present: Messrs. Atkey, Boisvert, Clarke (*Vancouver Quadra*), Cullen, Danforth, Fleming, Fox, Gauthier (*Ottawa East*), Gleave, Horner (*Crowfoot*), Lawrence, LeBlanc (*Westmorland-Kent*), Mrs. MacInnis (*Vancouver-Kingsway*), Messrs. McGrath, Mitges, Mrs. Morin, Messrs. Murta, Penner, Roy (*Laval*), Saltsman, Scott, Whicher, Whittaker, Yanakis.

Taking part: Messrs. Grier, Nystrom, Schumacher.

Witnesses: From Statistics Canada: Dr. Sylvia Ostry, Chief Statistician of Canada; Messrs. A. D. Holmes, Special Adviser on Prices; H. Segal, Assistant Director, Prices Division; P. N. Triandalillou, Assistant Director, Prices Division.

The Chairman reported further recommendations from the Sub-Committee on Agenda and Procedure concerning witnesses and staff.

Mr. Gauthier (*Ottawa East*), seconded by Mr. Fleming, moved,—That the Committee hire, pursuant to its terms of reference, a research director and an administrator and such other staff as may, from time to time, be required.

After debate, by unanimous consent, the motion was allowed to stand.

The Chairman read a telegram from the Minister of Agriculture of Manitoba, requesting, on behalf of the Government of Manitoba, an opportunity to present evidence to the Committee.

Agreed.—That this request be granted.

Dr. Ostry made an opening statement and, assisted by officials of Statistics Canada, answered questions.

And questioning continuing;

Agreed.—That Dr. Ostry appear again on Thursday, February 15, at 9:30 o'clock a.m.

Debate was resumed on the motion of Mr. Gauthier (*Ottawa East*), seconded by Mr. Fleming,—That the Committee hire, pursuant to its terms of reference, a research director and an administrator and such other staff as may, from time to time, be required.

The question being put on the said motion, it was agreed to on the following division: YEAS: 18; NAYS: 5.

PROCÈS-VERBAUX

Le mardi 8 février 1973.

(3)

[Traduction]

Le Comité spécial sur les tendances des prix de l'alimentation se réunit aujourd'hui à 11 h. 05 du matin sous la présidence de M. Cullen.

Députés présents: MM. Atkey, Boisvert, Clarke (*Vancouver Quadra*), Cullen, Danforth, Fleming, Fox, Gauthier (*Ottawa-Est*), Gleave, Horner (*Crowfoot*), Lawrence, LeBlanc (*Westmorland-Kent*), M^{me} MacInnis (*Vancouver-Kingsway*), MM. McGrath, Mitges, M^{me} Morin, MM. Murta, Penner, Roy (*Laval*), Saltsman, Scott, Whicher, Whittaker, Yanakis.

Autres participants: MM. Grier, Nystrom, Schumacher.

Témoins: De Statistique Canada: Madame Sylvia Ostry, Statisticien en chef du Canada, MM. A. D. Holmes, conseiller spécial sur les prix, H. Segal, directeur adjoint (prix de détail et coût de la vie), P. N. Triandalillou, directeur adjoint (prix industriels).

Le président soumet de nouvelles recommandations du sous-comité du programme et de la procédure au sujet des témoins et du personnel.

M. Gauthier (*Ottawa-Est*), appuyé par M. Fleming, propose,—Que, conformément à son ordre de renvoi, le Comité retienne les services d'un directeur des recherches et d'un administrateur ainsi que de tout le personnel dont il pourra avoir besoin en temps opportun.

Il s'élève un débat; Du consentement unanime, ladite motion est réservée.

Le président fait lecture de la dépêche reçue du ministre de l'Agriculture du Manitoba exprimant le désir du Gouvernement de cette province d'être entendu.

Il est convenu.—Que cette demande soit agréée.

Madame Ostry fait une déclaration et, avec l'aide des fonctionnaires de Statistique Canada, elle répond aux questions.

Les questions se poursuivent.

Il est convenu.—Que Madame Ostry revienne devant le comité le jeudi 15 février à 9 h. 30 du matin.

Le débat reprend sur la motion de M. GAUTHIER (*Ottawa-Est*), appuyé par M. Fleming,—Que, conformément à son ordre de renvoi, le Comité retienne les services d'un directeur des recherches et d'un administrateur ainsi que de tout le personnel dont il pourra avoir besoin en temps opportun.

Ladite motion, mise aux voix, est agréée par le vote suivant: POUR: 18; CONTRE: 5.